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Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QWORUM

Na  podstawie  art.19  ust.1  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  roku 
o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Kazimierz Lechocki.

Powitał radnych,  sołtysów oraz gości:
 Pana  Waldemara  Trzcińskiego  –  Komendanta  Powiatowego  Policji 

w Świdwinie
 Pana  Tomasza  Waszczyka  –  Przedstawiciela  Agencji  Restrukturyzacji 

i Modernizacji Rolnictwa
 Pana Bernarda Laufera – Wójta Gminy
 Pana Zdzisława Pawelca – Zastępcę Wójta Gminy
 Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy
 Panią Halinę Czajkowską – Sekretarza Gminy
 Panią  Martę  Borowy  –  Kierownika  Gminnego  Zespołu  Oświaty,  Kultury 

i Sportu
 Panią  Kazimierę  Seżysko  –  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej
 Pana  Ryszarda  Miedzika  –  Prezesa  Gminnego  Zakładu  Gospodarki 

Komunalnej – radnego Rady Powiatu
 Pana Mieczysława Patyka – radnego Rady Powiatu

Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z ostatniej sesji wyłożony był 
do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono. 

Radni w głosowaniu jawnym protokół przyjęli jednogłośnie

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD

Przewodniczący Rady  Pan Kazimierz Lechocki zaproponował wprowadzenie 
dodatkowego  punktu  8”a”  Wybory  ławników  do  Sądu  Rejonowego 
w Białogardzie.



Innych propozycji nie było.  W głosowaniu jawnym radni propozycję porządku 
obrad przyjęli jednogłośnie, a przedstawia się następująco:

1. Otwarcie i stwierdzenie qworum
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji
3. Przyjęcie porządku obrad
4. Interpelacje radnych
5. Sprawozdanie  Przewodniczących Komisji  Rady Gminy z  prac w okresie 

między sesjami
6. „Czas dla Samorządów”
7. Założenia polityki społeczno-gospodarczej gminy na 2008 rok
8. D y s k u s j a

8a. Wybory ławników do Sądu Rejonowego w Białogardzie
9. Podjęcie uchwał

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania
11. Wolne wnioski
12. Z a k o ń c z e n i e

Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH

Radny Pan Andrzej Żubert wystąpił z prośbą, aby na następną Sesję zaprosić 
Dyrektora Rejonowego Zarządu Dróg. Rolnicy często rozmawiają między sobą 
o drogach i chcieliby Panu Dyrektorowi zadać kilka istotnych pytań. 

Radna Pani Halina Cybul zgłosiła trzy interpelacje:
 „prawie rok temu złożona interpelacja dotyczyła oznakowania łuku drogi na 

pasie  Kartlewo – Ząbrowo.  Zostały wycięte  drzewa.  Wiadomo,  zbliża  się 
zima –  trochę białego szaleństwa i  trudno będzie  się  odnaleźć  na jezdni. 
Na tej trasie brak jest również słupków odblaskowych

 następna  sprawa  to  oświetlenie  drugiej  części  Berkanowa.  Chociaż 
zapewnienia były, mieszkańcy chcieliby uwierzyć i w pierwszej kolejności 
wypatrzeć lampy oświetleniowe niż gwiazdkę wigilijną. Na ten dzień czekają 
już  piętnaście  lat.  Tyle  minęło  od  zaprzestania  działalności  Państwowego 
Gospodarstwa Rolnego i odłączenia lamp

 w dalszej kolejności „Internet”. I tu należy przytoczyć przysłowie „Im dalej 
w las, tym ciemniej”. I tak jest z mieszkańcami wsi – czym dalej od miasta, 
to  dalej  od  świata.  A  internet  to  temat  tabu.  Kiedy  cywilizacja  dotrze 
w najdalsze zakątki gminy?”
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Radny Pan Mieczysław Zwierzyński ponowił sprawę ustawienia tablic z nazwą 
miejscowości Dobrowola i Rogalinko. 

Pan Kazimierz Lechocki – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Pana 
Wójta o wyjaśnienie, dla kogo zatrudniony jest radca prawny i jakie poniesie 
konsekwencje w razie braku fachowej pomocy. W Regulaminie organizacyjnym 
Urzędu Gminy nie ma żadnego zapisu dotyczącego radcy prawnego. 

Ad.2. SPRAWOZDANIE  PRZEWODNICZĄCYCH  KOMISJI  RADY 
GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI

Pani Halina Cybul – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – w okresie między 
sesjami  zgodnie  z  planem  pracy  Komisja  Rewizyjna  dokonała  kontroli 
w temacie:

 wykonania budżetu gminy za I-sze półrocze 2007 roku.  Stwierdza się,  że 
dyscyplina  budżetowa  została  zachowana.  Wszelkie  przesunięcia 
i przeniesienia finansowe poprzedzane były dyskusjami i uchwałami Rady. 
Niezgodności nie stwierdzono

 następna  kontrola  dotyczyła  przetargów  przeprowadzonych  w  pierwszym 
półroczu 2007 roku. Były to przetargi nieograniczone:

1) udzielenia  i  obsługa  długoterminowego  kredytu  w  wysokości 
2.600.410 zł. Przetarg wygrał Bank Ochrony Środowiska Koszalin

2) na  sprzęt  sportowy  do  wyposażenia  hali  sportowej  w  Lekowie. 
Przetarg wygrała firma Panorama II Sp. z o.o. z Gdyni

Przetargi powyższe odbyły się zgodnie z procedurą i zarządzeniem dotyczącym 
przetargów na terenie gminy. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Usług, 
Bezrobocia  i  Opieki  Społecznej  –  Pan  Antoni  Giluk –  Komisja  w  okresie 
międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie na którym omawiane były założenia 
polityki społeczno – gospodarczej gminy na 2008 rok.

Pan Otto Leske – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i 
Etyki  Radnych –  Komisja  w okresie  między sesjami  spotkała  się  jeden raz. 
Celem  spotkania  (w  Lekowie)  było  rozważenie  propozycji  przeniesienia 
Gminnego Zespołu Oświaty, Kultury i Sportu do Szkoły w Lekowie.

Pan Mieczysław Kozicki – członek Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa,  Ochrony 
Środowiska,  Bezpieczeństwa  i  Przestrzegania  Prawa  –  Komisja  odbyła  dwa 
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posiedzenia:  pierwsze  na  temat  bezpieczeństwa  pożarowego  i  atestowania 
sprzętu oraz bezpiecznego dowozu dzieci do szkół.  Na drugim wyjazdowym, 
Komisja dokonała kontroli Ochotniczych Straży Pożarnych.

Ad.6. „CZAS DLA SAMORZĄDÓW”

Sołtys Cieszyna  Pan Edward Skibiński ponowił  sprawę ustawienia  nowych 
tablic informacyjnych. W Klępczewie było ich cztery. Na dzień dzisiejszy jest 
tylko jedna mała. Nie ma gdzie wywieszać informacji. 

Pani Beata Wróblewska – sołtys Oparzna poruszyła cztery sprawy:
 należy sprawdzić instalację elektryczną w świetlicy wiejskiej
 na przystanku autobusowym ustawić kosz na śmieci
 mieszkańcy  Goli  dziękują  za  przystanek  autobusowy,  proszą  jeszcze 

o namalowanie znaku poziomego na jezdni (przejście dla pieszych)
 mieszkańcy  Oparzna  domagają  się  trzech  lamp  oświetleniowych  na 

obrzeżach wsi

Pan  Lech  Lipka –  sołtys  Berkanowa  przypomniał,  że  od  kilku  lat  prosi 
o przestawienie tablicy oznaczającej nazwę miejscowości. Obecnie Berkanowo 
zaczyna się w środku wsi (tak ustawiona jest tablica).

Sołtys  Rusinowa  Pan  Adam Bieńczak po  raz  kolejny  zwraca  się  z  prośbą 
o uporządkowanie granic pól i wytyczenie dróg dojazdowych. Niektórzy rolnicy 
wyciągają  kamienie  i  uniemożliwiają  dojazd  drugim  na  swoje  pola.  Pan 
Bieńczak  prosi  o  pomoc  w  rozwiązaniu  problemu  Komisję  Rolnictwa 
i pracowników Urzędu Gminy.
Drugą  sprawą  poruszoną  przez  Pana  Bieńczaka  jest  konieczność  wycinki 
zakrzaczonych dróg, które ograniczają widoczność.
Za pośrednictwem Pana sołtysa Bieńczaka mieszkańcy dziękują za przystanek 
autobusowy, proszą jeszcze o ławeczkę. 

Sołtys  Smardzka  Pan  Marian  Kaniuk zwrócił  się  z  prośbą  o  ustawienie 
przystanku PKS na żądanie za przejazdem kolejowym w kierunku Smardzka. 
Jest tam miejsce na zatoczkę. Z przystanku tego korzystałoby około czternaście 
osób, w tym dwóch uczniów i siedmiu inwalidów. 
Pan  Kaniuk  prosi  również  o  gruntowną  naprawę  (lub  wymianę)  drzwi  do 
świetlicy wiejskiej w Kluczkowie. 

Ad.7. ZAŁOŻENIA  POLITYKI  SPOŁECZNO  –  GOSPODARCZEJ 
GMINY NA 2008 ROK
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Założenia  polityki  społeczno  gospodarczej  gminy  na  2008  rok  przedstawiła 
Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska.
Założenia jako załącznik do uchwały Nr X/73/2007 z dnia 29 października 2007 
roku w sprawie uchwalenia założeń polityki społeczno – gospodarczej gminy  
Świdwin na rok 2008 stanowią załącznik do protokołu. 

Ad.8. D Y S K U S J A

                 -     nie było     -

Ad.8a WYBORY  ŁAWNIKÓW  DO  SĄDU  REJONOWEGO 
W BIAŁOGARDZIE

Sekretarz  Gminy  Pani  Halina  Czajkowska odczytała  opinię  Zespołu  do 
zaopiniowania kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Białogardzie 
na kadencję 2008 – 2011.

„Prezes  Sądu  Rejonowego  w  Białogardzie  zgłosił  kandydaturę  Pani  Teresy 
Kowalczyk zam. Krosino 2/2 na ławnika do Sądu Rejonowego w Białogardzie 
na kadencję 2008 – 2011.
Pani Teresa Kowalczyk złożyła do Rady Gminy Świdwin komplet dokumentów. 
Następnie  Rada  Gminy  zwróciła  się  do  Komendy  Powiatowej  Policji 
w Świdwinie o udzielenie informacji o kandydacie na ławnika. W odpowiedzi 
na w/w pismo otrzymała informację, że:
Teresa Kowalczyk zd. Kisiel c. Antoniego i Marianny zd. Mazur ur. 07.02.1957 
r.  w Starachowicach zamieszkuje w miejscowości Krosino 2/2 gm. Świdwin. 
Jest  zamężna.  Posiada  dwie  dorosłe  córki.  Posiada  wykształcenie  wyższe 
administracyjne.  Pracuje  zawodowo.  Nie  karana.  W  miejscu  zamieszkania 
posiada opinię dobrą. Strona etyczno – moralna bez zastrzeżeń.
W  dniu  19.09.2007  r.  Rada  Gminy  powołała  zespół  do  zaopiniowania 
kandydatów na ławników w następującym składzie:
1) Halina Czajkowska
2) Dorota Rakowska
3) Daniela Bodnar
W/w  zespół  stwierdził,  że  kandydatka  spełnia  wszystkie  wymogi  określone 
w ustawie.
W  związku  z  powyższym  komisja  proponuje  podjęcie  uchwały  w  sprawie 
wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Białogardzie na kadencję 2008 – 2011.
Podpisy komisji.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Kazimierz  Lechocki poprosił  radnych 
o  zgłoszenie  trzech  kandydatur  do  Komisji  Skrutacyjnej  celem  dokonania 
tajnego wyboru.
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Radni zaproponowali: Panią Halinę Cybul, Panią Jadwigę Maksiak, Pana Otto 
Leske. Zgószeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w komisji skrutacyjnej.

Komisja  rozdała  karty  do  głosowania,  po  oddaniu  głosów  przez  radnych 
przeliczyła je i sporządziła protokół.
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Halina  Cybul  odczytała  wyniki  wybrów, 
w których Pani Teresa Kowalczyk  otrzymała 13 głosów (na 14 głosujących).

Ad.9. PODJĘCIE UCHWAŁ

Sekretarz Gminy  Pani Halina Czajkowska odczytała projekt  uchwały, który 
radni podjęli w formie:
 
- uchwały Nr X/83/2007 - w  sprawie  wyboru  ławników  do  Sądu 

Rejonowego w Białogardzie na kadencję 2008 
– 2011 r. 
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

Skarbnik  Gminy  Pani  Renata  Kamińska przedstawiła  siedem  projektów 
uchwał, które radni podjęli w formie:

- uchwały Nr X/73/2007 - w  sprawie  uchwalenia  założeń  polityki 
społeczno-gospodarczej  Gminy  Świdwin  na 
rok 2008
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr X/74/2007 - w  sprawie  dokonania  zmian  w  budżecie 
Gminy na rok 2007
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr X/75/2007 - w  sprawie  podatku  od  środków 
transportowych
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr X/76/2007 - w sprawie podatku od nieruchomości
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr X/77/2007 - w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania 
psów  stawek  opłaty  terminów  płatności, 
sposobu jego poboru
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr X/79/2007
)

- w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
dla celów wymiaru podatku rolnego na terenie 
Gminy Świdwin w 2008 roku
(13 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
1 radny wstrzymał się od głosu)

- uchwały Nr X/80/2007 - w  sprawie  procedury  uchwalania  budżetu 
Gminy Świdwin
(uchwałę podjęto jednogłośnie)
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Trzy  kolejne  projekty  uchwał  przedstawiła  Sekretarz  Gminy Pani  Halina 
Czajkowska, które radni podjęli w formie:

- uchwały Nr X/78/2007 - w  sprawie  kupna  działki  niezabudowanej 
nr 446/21 o powierzchni 0,0682 ha, położonej 
w obrębie 0118 Świdwinek
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr X/81/2007 - w  sprawie  uchylenia  uchwały 
powiadamiającej  o  obowiązku  złożenia 
oświadczenia lustracyjnego
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr X/82/2007 - w  sprawie  powiadomienia  o  obowiązku 
złożenia oświadczenia lustracyjnego
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

Ad.10. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA

Na interpelacje i zapytania odpowiedział Wójt Gminy Pan Bernard Laufer.

Radny  Pan Andrzej  Żubert  zaproponował  zaprosić  na  następną  sesję  Pana 
Dyrektora Wojnickiego. Pan Wójt skierował prośbę do Pana Przewodniczącego 
Rady aby na następną sesję pana Wojnickiego zaprosił, natomiast przed sesją 
przekaże  wszystkie  postulaty,  które  były  zgłoszone  w  dniu  dzisiejszym 
dotyczące  dróg  powiatowych,  a  więc  tam  gdzie  była  mowa  o  przejściach, 
o zakrzaczeniach, o tablicach z nazwą miejscowości także jak Pan Wojnicki na 
sesję przybędzie mógł się do tego ustosunkować.

Sołtys ze Smardzka postulował o utworzenie nowego przystanku autobusowego.
Pan Wójt wystąpi do Dyrektora Zarządu Wojewódzkiego Dróg Publicznych, ale 
należy uprzedzić, że Zarząd Wojewódzki Dróg Publicznych niechętnie przystaje 
na tworzenie nowych przystanków. Chcieliby, aby tych przystanków było jak 
najmniej.  Jeżeli  już  są  tworzone,  t  bezwzględnie  muszą  być  wybudowane 
zatoczki  dla  zatrzymujących  się  autobusów.  Odchodzą  już  od  przystanków, 
gdzie są stawiane tablice „przystanek na żądanie”. Do Dyrektora wystąpimy, ale 
jaki będzie skutek, trudno powiedzieć. 

Jeżeli  chodzi  o  interpelację  Pana  Przewodniczącego  Rady  w  sprawie  radcy 
prawnego – odpowiedź będzie udzielona na piśmie. 

Sprawę instalacji elektrycznej na świetlicy w Oparznie oraz drzwi na świetlicy 
w  Kluczkowie  Pan  Wójt  zlecił  do  wykonania  Pani  Marcie  Borowy  – 
Kierownikowi Gminnego Zespołu Oświaty, Kultury i Sportu. 
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Jeżeli chodzi o oświetlenie Pan Wójt odpowiedział radnej Pani Halinie Cybul, 
że  według  zapewnień  wykonawców  druga  część  Berkanowa  popegerowska 
powinna  być  oświetlona  do  końca  listopada.  Jest  nadzieja,  że  najpóźniej  do 
Bożego Narodzenia światło będzie się świeciło.

Sołtys Oparzna nie wspominała o oświetleniu Goli  – również w najbliższym 
okresie zostanie wykonane i w okresie zimowym światła będą się świeciły.
Mieszkańcy Goli upominają się również o oświetlenie od Goli do przystanku. 
Padła również propozycja oświetlenia drogi Przybysław – Świdwin. Gminy na 
to nie stać, ani Urząd Wojewódzki nam środków ani na założenie, ani na opłaty 
za oświetlenie nie zapłaci. Stanowisko Pana Wójta i radnych ubiegłej kadencji 
było takie, że oświetlone powinny być drogi prowadzące przez miejscowości, 
Powinny być oświetlone drogi, a nie gospodarstwa. Gmina nie ma w zakresie 
swoich obowiązków oświetlania gospodarstw i posesji domowych.

Ławka na przystanku – to podnosił  sołtys Rusinowa – w najbliższym czasie 
zostanie zamontowana.
Zaorywanie dróg gminnych jest to problem w całej gminie. Komisja Rolnictwa 
wielokrotnie tą sprawą się zajmowała. Wynajmujemy geodetów, wystarcza to na 
rok, za rok znowu granice są przesuwane .  Sami rolnicy, którzy do tych pól 
dojeżdżają te drogi niszczą. Drogi przewidziane do remontów zaproponowała 
Komisja Rolnictwa i te w tym roku będą remontowane i na nie są zabezpieczone 
środki. O pozostałych można mówić w przyszłym budżecie.

Korzystając że jest przy głosie Pan Wójt poinformował, że w ostatnią sobotę 
obejrzał prawie wszystkie świetlice – jest różnie. Komisja Oświaty powinna też 
się  tym  tematem  zająć,  ale  nie  w  godzinach  dopołudniowych,  ale  kiedy  te 
świetlice pracują. 
Spośród  wszystkich  odwiedzonych  świetlic  Pan  Wójt wyróżnił  niewielką 
świetlicę w miejscowości Sława, gdzie pracuje młoda osoba, ale efekty jej pracy 
naprawdę są widoczne.

Ad.11. WOLNE WNIOSKI

Zastępca Przewodniczącego Rady Pan Krzysztof Kaszuba postawił wniosek o 
zmianę  porządku  Sesji  Rady.  Wnosi  o  poszerzenie  punktu  piątego 
„Sprawozdanie  Przewodniczących  Komisji  Rady  z  prac  w  okresie  między 
sesjami, dodać i Pana Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami.

Pan Kazimierz Lechocki – Przewodniczący Rady nie widzi przeszkód, polecił 
zaprotokołowanie w celu wprowadzenia zmiany przy najbliższej Sesji.
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Radny  Pan Mieczysław Kozicki zwrócił uwagę na konieczność oznakowania 
wjazdu i wyjazdu do strażnic OSP.
Zapytał również jak daleko posunięte są sprawy internetu w Rusinowie – temat 
przygasł.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Kazimierz  Lechocki  zobowiązał  Komisję 
Rlnictwa,  Leśnictwa,  Ochrony  Środowiska,  Bezpieczeństwa  i  Przestrzegania 
Prawa do zbadania w terenie sprawy dróg gminnych w miejscowości Rusinowo 
– wniosek sołtysa Pana Adama Bieńczaka.

Ad.12. Z A K  Ń C Z E N I E

Kończąc  obrady  X/2007  Sesji  Rady  Gminy  Przewodniczący  Rady  Pan 
Kazimierz Lechocki podziękował za uczestnictwo. 

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała                                                      Przewodniczący 
                                                                                 Rady Gminy
Wiesława Żmudzińska
                                                                    mgr Kazimierz LECHOCKI

Obrady sesji nagrane na kasetę magnetofonową stanowią załącznik do protokołu
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